
Folketingets Sundhedsudvalg har den 18. januar 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. 362 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Marie Geisler An-
dersen (RV).

Spørgsmål nr. 362:
’’Er det overordnede formål med revurderingsprocessen at reducere det offent-
liges udgifter til medicintilskud, eller er det kun en del af formålet, og hvilke an-
dre formål har processen i så fald?”

Svar:
Formålet med Lægemiddelstyrelsens revurderinger af lægemidlers tilskudssta-
tus er at fremme en fornuftig brug af lægemidler. Revurderingerne kan resulte-
re i, at lægemidler mister tilskud, men også at lægemidler, som ikke tidligere 
har været tilskudsberettigede, tildeles tilskud.

Revurderingerne sikrer, at der løbende tages stilling til, om de forudsætninger 
om lægemidlers pris og kvalitet, der har ligget til grund for Lægemiddelstyrel-
sens oprindelige tilskudsbeslutninger, fortsat er til stede.

Revurderingerne gavner medicinbrugerne, der med en mindre egenbetaling 
får adgang til ligeværdig medicinsk behandling. Desuden har revurderingerne 
bidraget til en offentlig besparelse i form af sparede udgifter til medicintilskud. 

En vigtig sidegevinst ved revurderingerne er, at lægerne - ifølge Lægemiddel-
styrelsen - bliver mere opmærksomme på patienternes behov for behandling 
med den pågældende medicin, hvorved der sker et generelt behandlingsløft 
inden for nogle områder, når revurderingerne sættes i gang.
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